

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND

BADRUTT'S PALACE
ST. MORITZ SWITZERLAND


SNOW POLO
WORLD CUP

CHAMPAGNE
PERRIER-JOUËT

LAND OF FIRE
AZERBAIJAN


WORLD POLO
LEAGUE

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

28-29-30 JANUARY 2022

on the frozen lake of St. Moritz


casablanca


St. Moritz
TOP OF THE WORLD

German text see below

Press Release

Snow Polo World Cup St. Moritz – A triumvirate of matches ends three day polo spectacular with Azerbaijan Land of Fire winning the tournament trophy

St. Moritz, 30 January 2022. **The Gods of Polo are smiling on us here again as Finals day here in St. Moritz has delivered perfect conditions, with the sun shining down on the packed grandstands of this, the world's oldest and most iconic snow polo event. The immaculately prepared playing surface directly on top of the St. Moritz frozen lake once again plays host to polo superstars from across the globe who have jetted in to take part in this prestigious event.**

With the grandstands positively bristling with glamorous spectators, the action kicked off with the first match of the day for The Villa Sandi Cup played between Perrier-Jouët and Casablanca for fifth and sixth place. Headed up by Russia's Ivan Romanovsky the black-shirted team Casablanca had something to prove after their defeat yesterday and saved the best until last with a sparkling performance from St. Moritz first timer Brit Jimbo Fewster who delivered his best polo yet, scoring two goals in the first chukka. Swiss player Luca Meier opened the scoring for Perrier-Jouët, to the delight of the Swiss spectators. Unfortunately, in the last chukka Perrier-Jouët Team Captain, Turkish Kutlay Yaprak took a tumble and was replaced by snow polo regular Fabio Meier. But as the clock ticked down time trickled through the fingers of Casablanca as Perrier-Jouët secured a narrow 4-3 victory.

The second match of the day for The Casablanca Trophy saw history being made as not one, not two but three Ganzis were on the frozen lake, as Grant and Melissa Ganzi donned the dark shirts of Badrutt's Palace against Marc Ganzi's all American World Polo League. The boys from across the Atlantic blazed a trail into today's Subsidiary Final yesterday having truly found their St. Moritz form, sweeping the opposition aside with a performance totally transformed from the first day of competition. Nic Roldan – the 8 goal super smooth lynchpin of the team – was on top form delivering his crowd pleasing air shots and flowing polo moves. But would that form hold for today and also for the rest of the team?

Quick out of the traps there were a flurry of goals, resulting in a high octane first chukka with the scores resting on 2-1. As the teams got the measure of each other, the second chukka was goalless with both teams effectively shutting down the opposition. Melissa Ganzi, the only woman taking part in the tournament, hit the turbo button in the second half, scoring three goals, despite having taken a knock to her stick hand. The Ganzi magic extended through the whole family with Marc giving a solid performance and 3 goal Grant making his presence known. Having led throughout, Badrutt's Palace sealed the deal with a convincing 5-2 win.



So, it was time for the third match of the day for the hotly anticipated Final between Clinique La Prairie and Azerbaijan Land of Fire, to decide the team to raise the tournament trophy and claim the coveted Snow Polo World Cup Trophy 2022.

Clinique La Prairie secured their road to the Final with an impressive victory over Casablanca yesterday, with 10 goal British arena player Max Charlton and his band of polo Exocet missiles rendering the 10 goal polo powerhouse Sapocaset somewhat adrift, but today in the Final they struggled to gain possession and failed to get goals on the scoreboard.

However, it was a different story for Azerbaijan Land of Fire, playing strong, passionate four man polo they effectively shut down Clinique La Prairie just as they did yesterday with Melissa Ganzi's Badrutt's Palace. With General Elcin Guliyev, President of the ARAF flying in direct from Baku for the Final, the pressure was on for Azerbaijan Land of Fire to deliver a win, and they effectively shut down Clinique La Prairie from the outset, whilst simultaneously making the most of the penalty opportunities that came their way. Raul Laplacette put on an impressive display of skill, putting pressure on Clinique La Prairie and locking them down; blunting the attacks of the opposition with fast, accurate and athletic polo and for his performance was rightly awarded the Most Valuable Player of the tournament for his outstanding team play. All in all, it was a productive day in the office for Azerbaijan Land of Fire which saw them claim their first Snow Polo World Cup St. Moritz title with a score of 6-2½, set against record breaking crowds of over 12,000 spectators for the Final, securing The Clinique La Prairie Cup.

Swiss player Tito Gaudenzi, who was so impressive at the number 4 position, commented after the victory, "To win this tournament in my home town is just amazing, not only did my father have the crazy idea of starting this tournament back in 1985, but he also won the tournament five times himself, three times alongside Adriancito's [Adrian Laplacette's] father. So now I have to win another four more times to match his total! The Snow Polo World Cup St. Moritz Trophy, sponsored by Clinique La Prairie was presented by Piero Dillier, President of the Board of Evviva Polo St. Moritz, with prizes presented by Sonia Spring, Marketing Director of Clinique La Prairie, to the delighted Azerbaijan Land of Fire team.

The Most Valuable Player was awarded to Raul Laplacette, who received a Pasha de Cartier watch, sponsored by The World Polo League and presented by Zach Weisz. Laplacette said, "We had a very tough game against a great team." Whilst the *Polo Times* Best Playing Pony was awarded by Nick Hine to Max Charlton for his 12-year-old mare Pixie, who played in the second chukka and is a favourite of Max's. Max received a bespoke pony rug and 200 Swiss Francs for the grooms.

That's a wrap! After three truly spectacular days of polo which saw nine matches played in front of over 22,000 people, the 37th edition of this iconic event drew to a close and teammates, friends, both new and old and the St. Moritz 'polo family' said a fond farewell until next year. Be sure to make a note for your diary of The 38th Snow Polo World Cup St. Moritz on 27, 28 and 29 January 2023!



All of the matches are available on www.pololine.tv



Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2022

Team sponsors	Azerbaijan Land of Fire, Badrutt's Palace Hotel, Casablanca, Clinique La Prairie, Champagne Perrier-Jouët, and World Polo League
Official outfitter	Casablanca
Trophy sponsors	Casablanca, CentraLab, Clinique La Prairie, Flexjet, and St. Moritz
Helmet sponsor	Flexjet
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne, Grace Hotels
Official partner hotel in Zürich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, El Paradiso, HATO
Trophy sponsos	Clinique La Prairie, St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Chopard
Sponsors	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, Flexjet (helmet sponsor)
VIP catering	Badrutt's Palace Hotel
Official car	Kessel/Maserati
Official suppliers	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must, Villa Sandi
Official travel agency	ONE Luxury
Official medical partner	Klinik Gut
Official lab partner	CentraLab
Exhibitors	Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Lagalene Milano, Villa Sandi
Public catering	Badrutt's Palace Hotel & local partners
Supporters	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto



Official affiliated club	Polo Park & Country Club Zürich
Official magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Official TV partner	Pololine.tv
Media partners	Weltwoche, The Polo Magazine, The Luxury Report, Pololine, Polo International, Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury, La Bocha, good style mag, ClassHorseTV, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Polo Lady Magazine, Bespoke Magazine, Excellence Magazine Luxury

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), Arndt Küchel, and Andy Bihrer. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. A well-rehearsed team of local hotels, businesses, and experts, the town of St. Moritz and its See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Medienmitteilung

Snow Polo World Cup St. Moritz – Ein Dreikampf beendet das dreitägige Polospektakel, das Azerbaijan Land of Fire für sich entscheidet

St. Moritz, 30. Januar 2022. **Die Götter des Polosports waren St. Moritz wieder einmal wohlgesinnt, denn der Finaltag bot perfekte Bedingungen, und die Sonne schien auf die vollbesetzten Tribünen des ältesten und bekanntesten Snow Polo-Events der Welt. Die makellos präparierte Spielfläche direkt auf dem zugefrorenen St. Moritzersee versammelte einmal mehr Polosuperstars aus aller Welt, die zu diesem prestigeträchtigen Event angereist waren.**

Die Tribüne war voll besetzt mit einem warm eingepackten, glamourösen Publikum. Das erste Spiel des Tages, der Villa Sandi Cup zwischen Perrier-Jouët und Casablanca um den fünften und sechsten Platz, eröffnete die Action. Das vom Russen Ivan Romanovsky angeführte Team Casablanca hatte nach der gestrigen Niederlage etwas zu beweisen und sparte sich das Beste bis zum Schluss auf. Der Brite Jimbo Fewster, der zum ersten Mal in St. Moritz dabei war, zeigte sein bisher bestes Polo und erzielte zwei Tore im ersten Chukka. Der Schweizer Luca Meier eröffnete den Torreigen für Perrier-Jouët, sehr zur Freude der Schweizer Zuschauer. Im letzten Chukka stürzte der türkische Teamkapitän von Perrier-Jouët, Kutlay Yaprak. Er wurde durch den Schneepolo-Stammspieler Fabio Meier ersetzt. Aber als die Uhr heruntertickte, rann die Zeit durch die Finger von Casablanca, und Perrier-Jouët sicherte sich einen knappen 4:3-Sieg.



Im zweiten Spiel des Tages um die Casablanca Trophy wurde Geschichte geschrieben, als nicht einer, nicht zwei, sondern gleich drei Ganzis auf dem gefrorenen See standen, als Grant und Melissa Ganzi in den dunklen Shirts von Badrutt's Palace gegen Marc Ganzis All-American-Team World Polo League ins Feld zogen. Die Jungs von der anderen Seite des Atlantiks hatten gestern ihre St. Moritzer Form gefunden und fegten die Gegner mit einer gegenüber dem ersten Wettkampftag völlig veränderten Leistung vom Platz. Nic Roldan – mit 8 Goal der Dreh- und Angelpunkt des Teams – zeigte sich in Topform und begeisterte die Zuschauer mit seinen Luftschlägen und fließenden Polospielzügen. Aber würde diese Form heute auch für den Rest des Teams gelten?

Gleich zu Beginn des Spiels fielen eine Reihe von Toren, was zu einem spannenden ersten Chukka führte, das mit 2:1 endete. Im zweiten Chukka blieb es torlos, da beide Teams den Gegner effektiv ausschalteten. Melissa Ganzi, die einzige weibliche Teilnehmerin des Turniers, zündete in der zweiten Halbzeit den Turbo und erzielte drei Tore, obwohl sie einen Schlag auf ihre Hand erlitt. Die Ganzi Magie zog sich durch die ganze Familie, wobei Marc eine solide Leistung zeigte und Grant mit 3 Toren auf sich aufmerksam machte. Badrutt's Palace führte die ganze Zeit über und siegte am Ende überzeugend mit 5:2.

Es war also Zeit für das dritte Spiel des Tages, das mit Spannung erwartete Finale zwischen Clinique La Prairie und Azerbaijan Land of Fire, um das Team zu ermitteln, das die Turniertrophäe in die Höhe recken und sich die begehrte Snow Polo World Cup Trophy 2022 sichern würde.

Clinique La Prairie ebnete sich am Samstag mit einem beeindruckenden Sieg über Casablanca den Weg ins Finale. Der britische Arenaspieler Max Charlton und seine Crew von Polo- Raketen liessen das 10-Goal-Polo-Powerhouse Sapo Caset etwas ins Hintertreffen geraten. Doch heute im Finale hatten sie Mühe, in Ballbesitz zu kommen und konnten keine Tore erzielen.

Anders war es bei Azerbaijan Land of Fire, die mit starkem, leidenschaftlichem Vierer-Polo Clinique La Prairie genauso ausschalteten wie gestern Melissa Ganzis Badrutt's Palace. Mit General Elcin Guliyev, dem Präsidenten der ARAF, der für das Finale direkt aus Baku einflog, stand Azerbaijan Land of Fire unter Druck, einen Sieg zu erringen. Sie schalteten Clinique La Prairie von Anfang an effektiv aus, während sie gleichzeitig das Beste aus den sich bietenden Strafpunkten machten. Raul Laplacette zeigte eine beeindruckende Leistung, indem er Clinique La Prairie unter Druck setzte und die Angriffe des Gegners mit schnellem, präzisem und athletischem Polo unterband. Für seine Leistung wurde er zu Recht als wertvollster Spieler des Turniers ausgezeichnet. Alles in allem war es ein produktiver Tag für Azerbaijan Land of Fire, das sich mit einem 6-2½-Sieg vor einer Rekordkulisse von über 12'000 Zuschauern im Finale seinen ersten Titel beim Snow Polo World Cup St. Moritz und damit den Clinique La Prairie Cup sicherte.

Der Schweizer Tito Gaudenzi, der an Position 4 so beeindruckend spielte, sagte nach dem Sieg: «Dieses Turnier in meiner Heimatstadt zu gewinnen, ist einfach unglaublich. Mein Vater hatte nicht nur die verrückte Idee, diesen Event 1985 ins Leben zu rufen, sondern er hat es auch selbst fünfmal gewonnen, dreimal an der Seite von Adriancitos (Adrian Laplacettes) Vater. Jetzt muss ich also noch vier weitere Male gewinnen, um mit ihm gleichzuziehen!»



Die von Clinique La Prairie gesponserte Snow Polo World Cup St. Moritz Trophy wurde von Piero Dillier, Präsident des Verwaltungsrats von Evviva Polo St. Moritz, überreicht, während Sonia Spring, Marketing Director von Clinique La Prairie, die Preise an das begeisterte aserbaidische Team Land of Fire übergab. Der Preis für den wertvollsten Spieler ging an Raul Laplacette, der eine Pasha de Cartier-Uhr erhielt, die von der World Polo League gesponsert und von Zach Weisz überreicht wurde. Laplacette sagte: «Wir hatten ein sehr schweres Spiel gegen ein grossartiges Team.» Die Auszeichnung «Best Playing Pony» der Polo Times wurde von Nick Hine an Max Charlton für seine zwölfjährige Stute Pixie verliehen, die im zweiten Chukka spielte und Max' Lieblingspony ist. Max erhielt eine massgefertigte Ponydecke und 200 Schweizer Franken für die Pfleger.

Das war's! Nach drei spektakulären Polotagen mit neun Spielen vor über 22'000 Zuschauern ging die 37. Ausgabe dieses Kult-Anlasses zu Ende und Teamkollegen, neue und alte Freunde und die St. Moritzer «Polo-Familie» verabschiedeten sich bis zum nächsten Jahr. Es gilt, sich den 38. Snow Polo World Cup St. Moritz am 27., 28. und 29. Januar 2023 im Terminkalender vorzumerken!

Alle Partien sind auf www.pololine.tv verfügbar.



Sponsoren und Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2022

Team Sponsoren	Azerbaijan Land of Fire, Badrutt's Palace Hotel, Casablanca, Clinique La Prairie, Champagne Perrier-Jouët und World Polo League
Offizieller Ausrüster	Casablanca
Trophy Sponsoren	Casablanca, CentraLab, Clinique La Prairie, Flexjet und St. Moritz
Helm Sponsor	Flexjet
Offizielle Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne, Grace Hotels
Offizielles Partner-Hotel Zürich	Hotel Schweizerhof
Offizielle Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, El Paradiso, HATO
Trophy Sponsoren	Clinique La Prairie, St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Chopard
Sponsoren	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, Kessel, Flexjet (Helmsponsor)



VIP Catering	Badrutt's Palace
Official Car	Kessel/Maserati
Offizielle Lieferanten	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must, Villa Sandi
Offizielle Reiseagentur	ONE Luxury
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	CentralLab
Aussteller	Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Lagalene Milano, Villa Sandi
Publikums-Catering	Badrutt's Palace Hotel & lokale Partner
Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Official Affiliated Club	Polo Park & Country Club Zürich
Offizielle Magazine	The Polo Magazine, Polo Times
Offizieller TV Partner	Pololine.tv
Media partners	Weltwoche, The Polo Magazine, The Luxury Report, Pololine, Polo International, Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury, La Bocha, good style mag, ClassHorseTV, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Polo Lady Magazine, Bespoke Magazine, Excellence Magazine Luxury

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO), Arndt Küchel und Andy Bihrer. Mitglieder des Advisory Board sind Dr. Thomas Rinderknecht und Peter A. C. Blum, Managing Director ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team aus lokalen Hotels, Unternehmen und Fachspezialisten, der Gemeinde und ihrer See Infra AG. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com.

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com